



**NOBLES LIFE**

**حياة النبلاء**

أستاذ دكتور اكرم حسن

خبير دولي في إدارة الاعمال والمشاريع

# NOBLES LIFE



# حياة النبلاء

**Patience** inspires him to be tolerant, control his anger, endure the harms that he receives from others, to be forbearing and deliberate in his decisions. It motivates him to be gentle and not to be rash or hasty.

الصبر يُلهمه أن يكون متسامحاً، وأن يسيطر على غضبه، وأن يتحمل الأضرار التي يتلقاها من الآخرين، وأن يكون متسامحاً ومعتاداً في قراراته. إنه يحفزه على أن يكون لطيفاً وأن لا يكون طائشاً أو متسرعاً.

# NOBLES LIFE



# حياة النبلاء

**Chastity** inspires him to avoid every imprudent characteristic, whether in statement or action, and encourages him to have a sense of modesty and integrity which is the epitome of all good. It prevents him from fornication, stinginess, lying, backbiting and spreading tales to cause separation and discord between the people.

**العفة** تلهمه تجنب كل سمة غير حكيمة ، سواء في قول أو عمل ، وتشجعه على الشعور بالتواضع والنزاهة التي هي خلاصة كل خير. تمنعه من العلاقات المحرمة ، البخل ، الكذب ، الغيبة ونشر الأخبار التي تسبب الانفصال والخلاف بين الناس.



# NOBLES LIFE



# حياة النبلاء

**Courage** inspires him to have a sense of self esteem, to emphasize high and noble manners and to make it apart of his natural disposition. It also encourages him to exert himself and to be generous, which is in essence, true courage and it leads to strong will and self determination. It encourages him to distance himself from his ardent lowly desires, to control his anger, and to be forbearing because by such, he can control his temper, take it by the reins and curb his violent and destructive behavior.

**الشجاعة** تلهمه أن يكون لديه إحساس باحترام الذات ، والتأكيد على الأخلاق العالية والنبيلة وجعلها جزء من ذاته. كما أنه يشجعه على قيادة نفسه وان يكون كريما، وهذا هو جوهر الشجاعة الحقيقية ويؤدي إلى الإرادة القوية وتقرير المصير. إنه يشجعه على الابتعاد عن رغباته المتواضعة ، والتحكم في غضبه ، والسيطرة عليها لأنه بذلك يستطيع السيطرة على أعصابه ، ويأخذها بزمام الأمور ويكبح سلوكه العنيف والمدمر.

# NOBLES LIFE



# حياة النبلاء

**Justice** encourages him to be impartial in his behavior with people and to be moderate between the two extremes of negligence and extremism. It motivates him to be generous and kind; which is the middle course between absolute degradation and arrogance, and to make this a part of his disposition and makeup. It encourages him to be courageous; which is the middle course between cowardice and imprudence, and to be forbearing; which is the middle course between extreme unnecessary anger and ignominy..

العدل يشجع العبد على أن يكون محايداً في سلوكه مع الناس وأن يكون معتدلاً بين طرفي الإهمال والمحاباة. إنه يحفزه على أن يكون كريماً ولطيفاً؛ وهو المسار الأوسط بين الاستسلام المطلق والخطرة، وجعل هذا جزءاً من تصرفاته وتركيبته. إنه يشجع على أن يكون قوياً في الحق؛ الذي هو الطريق الوسط بين الجبن والوقاحة، وأن يكون حاذقاً؛ وهو المسار الأوسط بين الغضب الشديد والاهمال.



أستاذ دكتور اكرم حسن

خبير دولي في إدارة الاعمال والمشاريع

[akramkram@yahoo.com](mailto:akramkram@yahoo.com)

+201014356420